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Úvodník 

Vážení spoluobčané, 

V kalendáři se nám za pár dní opět potkají dva mezní-
ky znamenající končící letošní a nastávající nový rok. Přes-
tože to při pohledu z okna příliš zimě nevypadá, tak 
chladnější období v roce je tu. Zatím sice bez mrazivých 
teplot a sněhové nadílky, ale vše zcela jistě ještě přijde. 
Prozatím si můžeme tipovat, zda budou Vánoce bílé a 
bude ta správná atmosféra nebo zda budou na blátě a 
depresivně pošmourné. Ale ať už to dopadne tak či tak, 
věřím, že se každý z nás ohlédne ve svých myšlenkách za 

rokem odcházejícím, a proto společně se svými blízkými 
si dopřejme o Vánocích krátké zastavení a snažme se užít 
si alespoň těch pár volných dnů, které nám v tomto roce 
zbývají. 

Dovoluji si tímto, jménem svým a jménem zastupitel-
stva obce, popřát Vám všem hezké prožití nadcházejících 
Vánočních svátků a nadcházející rok 2016 jen se samými 
úspěchy. 

František hlaváček 
starosta obce  

Motýlková školička 

Čas plyne a jsou tady vánoce a s nimi konec roku. Ne-
dávno jsme vítali nové děti ve školce a teď už nikdo nepo-
zná, že jsou nové a nejmladší. Naučily se spoustu nových 
věcí a zažily různá dobrodružství a překvapení. 

Na začátku října přijelo za dětmi planetárium s ves-
mírnou pohádkou. Ze začátku na nás nafouknutá polo-
koule působila trošku strašidelně, ale brzy jsme si zvykli a 
těšili jsme se na pohádku. O týden později jsme se všichni 
sešli na dvorku školky a čekali jsme, které strašidlo na nás 
vybafne. Pro děti byla připravená dýňová strašidelná stez-
ka, ale strašidla jsme statečně přemohli. Na konci října 
jely velké děti do divadla Radost v Brně na pohádku Baba 
Jaga. Pohádka byla moc pěkná a děti ji sledovaly s úžasem 
v očích. 

V listopadu se velké děti vypravily do KD v Křepicích, 
kde společně se žáky ZŠ sledovaly představení Tetiny 
v kuchyni. Musím říct, že jsme se smáli celou dobu, před-

stavení bylo pěkné a zábavné. Na konci listopadu jsme 
začali jezdit na plavání do plavecké školy v Hustopečích, 
velké děti si připravily pásmo básní a písní na první ad-
ventní neděli, kde se také poprvé rozsvítil stromeček a 
vše jsme zakončili vánočními dílničkami, kde si rodiče a 

děti vyráběli různé dekorace. Čekalo je také překvapení 
v podobě ochutnávky různých pokrmů, které pro ně při-
pravily paní kuchařky. 

Na začátku prosince za námi přijelo Divadlo Koráb, 
které mělo pro děti připravenou Mikulášskou nadílku. 
Motal se tam také čert a chtěl si odnést všechny dobroty. 
Naštěstí mu to andílek nedovolil. První týden v prosinci se 
děti činily a vyráběly malé drobnosti na jarmark, který 
proběhl druhou adventní neděli. Druhý týden jely malé 
děti do divadla Radost v Brně na pohádku Jak pejsek a 
kočička chystali vánoce. Autobus odjížděl velmi brzo, ale 
děti to zvládly statečně. Vrátily se s úsměvem a plni zážit-
ků. Poslední prosincovou akcí byla vánoční besídka pro 
babičky a dědečky. Celou školkou vonělo vánoční cukroví 
a nazdobené stromečky. Vánoční dárky nesměly chybět. 
Děti se na ně těší a pohrát si s novým dárkem společně 
s babičkou a dědou to je krásný zážitek. 

Jeden by řekl od září do prosince je dlouhá doba.          
A nám to uteklo tak rychle. Možná, že i Vám to utíká rych-
le. To proto, že žijeme uspěchaný život. Jsou před námi 
svátky vánoční, svátky nejkrásnější. Zastavme náš spěch a 
užijme si klid, pohodu, dětskou radost a smích. Do nové-
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ho roku přejeme všem štěstí, zdraví, spokojenost. 

Děkujeme všem, kteří mateřské škole pomáhají, je to 
pro nás důležité a vážíme si toho. Děkujeme zřizovateli za 

jeho vstřícnost a pomoc, bez které bychom se neobešli. 
Zaměstnancům obce děkujeme za pomoc při údržbě pro-
stor MŠ. 

Kelblová Jana  

Podzim v naší škole 

Skončil podzim a na dveře nám pomalu ťuká paní Zi-
ma. S každým spadlým lístečkem můžeme zavzpomínat 
na nějakou akci nebo událost, kterou jsme v naší škole 
během posledních měsíců zažili. 

Podzim děti přivítaly přírodovědnou stezkou s cílem 
na cvičišti pro pejsky v Křepicích. Se cvičeným pejskem 

jsme se setkali i u nás ve škole při výukovém programu 
Poznej svého psa, ve kterém si děti vyzkoušely, jak se 
k pejskům chovat a jak o ně pečovat. Také si na vlastním 
těle zkusily, jak pejsek dovede pomáhat handicapovaným 
lidem. A když už jsme u těch mazlíčků, naše škola se opět 
zapojila do pomoci pejskům, kočičkám a dalším zvířátkům 
prodejem magnetek pro společnost Pesos, která podpo-
ruje útulky pro nemocná, opuštěná a týraná zvířata. 

Na podzim vždy zveme do školy rodinné příslušníky, 
aby nakoukli pod pokličku naší práce. Pozvánku nejdříve 
přijali rodiče. Děti ve svých třídách ukázaly, jak pracují, 
rodičům připravily malé občerstvení a společně prožili 
hodinku ve školních lavicích. Do školních lavic mohli za-
sednout i prarodiče dětí. Každé dva roky pro ně pořádá-
me setkání, při kterém nejen že stráví chvíle se svými 
vnoučaty, uvidí, jak se učí, ale často to bývá i milé setkání 
s kamarády z rodných Křepic a vzpomínka na místa, kam 
oni sami chodili. A tak i letos se naše škola zaplnila vel-
kým množstvím babiček a dědečků, děti zářily štěstím, že 
jim mohly ukázat školu, třídu a také to, jak pracují. Po 
malém občerstvení se všichni přesunuli do kulturního 
sálu, kde zhlédli představení  S tetinami v kuchyni, při 
kterém jsme se dobře pobavili, a které bylo pěknou teč-
kou za příjemně stráveným dnem. 

Ale Tetiny nebyly jediným kulturním vystoupením, 

které jsme navštívili. Starší děti měly možnost zhlédnout 
představení Mach a Šebestová v divadle Radost v Brně a 
mladší děti s dětmi z mateřské školy navštívily totéž diva-
dlo s představením Baba Jaga. Do divadla jsme pozvali i 
rodiče s dětmi. Po neúspěšném výletě do Brna na před-
stavení Brněnské pověsti, kdy jsme se až v divadle dově-
děli, že z technických důvodů představení nebude, část 
dětí s rodiči navštívila Ostrov pokladů v Mahenově diva-
dle. Mezi kulturní zážitek můžeme počítat i návštěvu 
skanzenu ve Strážnici. První adventní víkend mohli všichni 
zájemci nakouknout do minulosti a připomenout si, jak se 
dříve slavily Vánoce, jaké zvyky se dodržovaly, jaká ře-
mesla se provozovala. Děti si mohly odlít olovo, poslat 
svíčku ve skořápce, nechat si věštit budoucnost, vyrobit 
svíčku z voskového plátu, upéct z těsta čertíka, vyrobit 
šperk z korálků. Počasí nám přálo, výlet jsme zakončili 
procházkou zámeckým parkem. 

V říjnu za námi do Křepic přijelo mobilní planetárium, 
svůj stan postavilo v kulturním sále. A tak se děti od ma-
teřské školy až po nejstarší školáky prošly hvězdnou oblo-
hou a při poutavém promítání poznaly něco z tajů vesmí-
ru. 

Také ve školní družině se celý podzim pilně pracovalo. 
S podzimními radovánkami v ŠD pomohli i rodiče dětí. 
Nezaháleli a vyrobili společně chaloupky pro skřítky Pod-
zimníčky, které můžete doposud zhlédnout v místním 
obchodě. V družině také probíhal zábavný týden 
s oslavou medvídků a děti tak zahájily celoroční sledování 

Večerníčků v televizi. Jejich každodenním vypravováním a 
zapisováním rozvíjí svoji slovní zásobu. Družina se také 
zapojila do celoročního projektu Les ve škole, který orga-
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nizuje ekologické centrum Lipka v Brně. 

Od září se děti také mohly zúčastnit spousty soutěží, 
ať už v rámci vyučování, při soutěžích připravených druži-
nou, nebo ve svém volném čase. V odpoledních hodinách 
jsme pro ně pořádali maskování v přírodě, soutěž 

v poznávání dopravních značek, běh do schodů, drakiádu. 
Velký ohlas měla soutěž tříd ve výrobě vánočního řetězu 
z letáků. Soutěž vymyslela paní vychovatelka a přísným 
okem dohlížela na dodržování pravidel. Děti doma vyrá-
běly řetězy, ve třídě je společně napojovaly a měřily a 
měřily a měřily. Nejšikovnější třída vyrobila 110,5 metrů 
řetězu a celková délka školy byla 498 metrů. V rámci spo-
lupráce s okolními školami se děti zúčastnily běhů 
v Nikolčicích a Velkých Němčicích, naše škola pořádala 
pro okolní školy závody ve šplhu Křepická veverka a také 
jsme se zúčastnili okresního kola soutěže Bible a my. 
V rámci vyučování a kroužků jsme se zapojili do soutěží 
Sapere – vědět, jak žít, Hravě žij zdravě, Tuta Via Vitae. 
Všechny tyto soutěže se týkají zdravého životního stylu a 
ochrany člověka za mimořádných událostí. Zdraví a správ-
ného stravování se týkají i další soutěže, ať už Vánoce 
s Fitkontem, soutěž Zelenina, nebo soutěž Zdravá svačin-
ka. Podle nabídky se také zapojujeme do výtvarných sou-
těží.  Podařilo se nám umístit v soutěži Podzim a zima na 
Slovácku, kde zabodovala naše kašírovaná stárka 
z babských hodů. V současné době probíhá soutěž Man-
dala dětem, ve které nás můžete podpořit i vy. Můžete 
zaslat svůj hlas na webových stránkách http://
www.mandalaria.com/mandaladetem/.  Protože do sou-
těže přišlo 925 mandal, zde je návod, jak nejrychleji najít 
mandaly z naší školy. Buď si zadáte přímo jméno dítěte, 
kterému chcete dát svůj hlas, nebo si zadáte Jihomorav-
ský kraj a prohlédnete a vyberete mandalu, která se Vám 
líbí. Když na danou mandalu najedete myší, objeví se 
Vám jméno a škola dítěte. Po kliknutí na PŘIDAT HLAS se 
Váš hlas započítá. Děkujeme za podporu!  

I v letošním školním roce jsme se zapojili do projektů 
v rámci eTwinnigu, 2. třída spolupracuje se školou na Slo-

vensku na tématu Zpívejme spolu. 

Každý rok se snažíme podporovat různé charity, spolu-
pracujeme s takovými, které už máme ověřené. I letos 
mohou žáci i zaměstnanci školy pomoci dětem a zvířát-
kům zakoupením drobných předmětů, dále vybíráme 
plastová víčka pro nemocnou Terezku, účastí v soutěži 
Mandala dětem podporujeme děti žijící v náhradní rodin-
né péči. Učíme děti vcítit se do problémů jiných, uvědo-
mit si, že ne každý se má dobře jako oni. Jsme rádi, že si 
děti s vaší podporou koupí různé předměty a pomohou 
potřebným.  

Nastala doba předvánoční. Máme za sebou vystoupe-
ní u vánočního stromu, na která jsme se pilně připravova-
li. Děti vytvářely výrobky na jarmark, děkujeme za podpo-
ru školy jejich koupí. Všichni už netrpělivě očekáváme 
příchod Ježíška a těšíme se na vánoční svátky. Přejeme 
všem, ať je prožijí v klidu a pohodě v kruhu svých nejbliž-
ších. 

Mgr. Michaela Rabovská 

Blíží se konec kalendářního roku, který opět uplynul 
velice rychle. Lidé připravují dárky pro radost svým blíz-
kým, hodnotí uplynulý rok a dávají si různá předsevzetí. 
Mnozí z nás si uvědomí, jak důležití jsou lidé kolem nás, 
jak důležitá je vzájemná spolupráce, pomoc a slova uzná-
ní. 

Proto se obracím se slovy díků na všechny spoluobča-
ny, kteří škole jakkoliv pomáhají. Věřte, že každá pomoc i 
projev uznání nás nabíjí nepopsatelnou energií. Děkuji 
všem zaměstnancům školy za svědomitou práci, obecní-
mu zastupitelstvu a zaměstnancům obce za podporu, kte-
ré si moc vážíme. Poděkování  patří také rodičům za spo-
lupráci, která je při výchově dětí tolik potřebná. 

Přeji všem spoluobčanům příjemné prožití vánočních 
svátků a do roku 2016 hodně pohody, rodinného štěstí a 
pevné zdraví. 

Mgr. Marcela Fialová 
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Milí rodiče, občané,  

čas je neúprosný, čtvrtletní období školního vyučování 
skončilo a pomalu a jistě se blíží  nový kalendářní rok 
2016 . Začátek školního roku byl  spjat s realizací projektu 
„Výzva 56“ ,do kterého se škola přihlásila v minulém škol-
ním roce. Jednalo se o přípravu a realizaci čtenářských 
dílen v osmi ročnících, jazykový pobyt pro 30 žáků školy 
ve Velké Británii a tzv. „Stínování pedagogů“ v rámci sdí-
lení dobrých praxí. Projekt úspěšně  probíhal od 1.9.2015  
do 30.11.2015.  

Žáci a učitelé  pracovali po celé čtvrtletí  v klidné pra-
covní atmosféře, v sou-
ladu  s plněním a ově-
řováním školního vzdě-
lávacího programu.  
Vzdělávali se  i v rámci 
projektových dnů, výu-
kových programů, ex-
kurzí, besed. Žáci se 
účastnili sportovních 
utkání, naučných sou-
těží (Bible a My, soutě-
že „Matematický po-
ker"), výukových a pre-
ventivních programů, 
exkurzí, plaveckého 
výcviku, koncertu  a 
jiné. Nezapomněli jsme 
ani na projektový den 
„Motýlí dny“, Evropský 
den jazyků, Mikulášskou nadílku, Celé Česko čte dětem  a 
jiné  aktivity organizované žákovským parlamentem. No-
vě jsme se zapojili ve spolupráci s rodiči a obcí, do projek-
tu „72 hodin“ (zvelebování okolí školy).  

Jako každý rok jsme v říjnu žákům nabídli  zájmovou 
činnost , zejména pro 1. st.  Pro 2. st. jsme hledali společ-
ná  řešení k rozšíření zájmové činnosti a zatím, z důvodů 
dopravní dostupnosti, se nám nepodařilo s žádnou orga-
nizací navázat spolupráci. Proto se obracím na rodiče, 
pokud budou mít zájem vést na naší škole jakýkoliv krou-
žek, obraťte se prosím na ředitelství školy. Velmi rádi vás 
přizveme do našich řad.   

Koncem měsíce října probíhalo na naší škole slavnost-
ní otevření učeben v rámci ukončeného projektu 
„Modernizace školy“ ve spolupráci s obcí Nikolčice. Za 
přítomnosti hejtmana M. Haška a jiných pozvaných hostů 
z okolí jsme představili nové učebny v tzv. moderním ka-
bátě. Nové prostředí ve škole včetně vybavení škola pra-
videlně využívá.  

V rámci výchovy ke zdraví žáci 1. st. úspěšně absolvo-
vali a ukončili  plavecký výcvikový kurz v Hustopečích. 

Žáci společně s rodiči  sbírali  starý papír, šípky. Sbírali 
jsme i víčka pro Filipa. Moc za to všem sběračům  děkuji.  
Výtěžky ze sběrových aktivit budou opět využity  pro žáky 
školy.   

Základem a nedílnou součástí se stává  nadále vydává-
ní  školního časopisu, v současné době se připravuje vá-
noční vydání, které budete moci zhlédnout i na stránkách 
školy.  

První čtvrtletí nového školního roku bylo uzavřeno 
24.11.2015. V období čtvrtletí jsme se s  rodiči sešli  1.9. 
na informativní schůzce s prvňáčky, dále pak 6.10.2015 

na SPDŠ a  na konzul-
tačních hodinách pro 
rodiče, které  probíhaly 
na škole 1.12.2015. Pro 
rodičovskou veřejnost  
a občany škola v 1. 
čtvrtletí pořádala vý-
stavu „Putování za 
uměním východní Ev-
ropy“, Rozsvěcení vá-
nočního stromu. Nyní 
se žáci s učiteli připra-
vují dne 15.12. na Vá-
noční jarmark v Ni-
kolčicích a Vánoční 
besídku v Divákách 
20.12.2015. Přijměte 
od žáků a zaměstnanců 
školy srdečné pozvání 

na předvánoční aktivity a na veškeré nejbližší akce školy.  
Podrobnosti vždy naleznete  na webových stránkách ško-
ly, včetně fotogalerie školy.  

Během  čtvrtletí dosáhli  žáci významných  úspěchů:  

Ve středu 30. září se naši žáci zúčastnili okresního pře-
boru v přespolním běhu, který se konal v Břeclavi.  Pře-
borníkem okresu v kategorii starších žáků se stal O. Sla-
vík, který trať dlouhou 3 km zvládl nejlépe ze všech. Na 
druhém místě v kategorii ml. žáků skončil V. Prokeš a třetí 
místo v kategorii st. žákyň získala D. Strouhalová. V této 
kategorii byla třináctá K. Vedrová, která však je věkem 
ještě ml. žákyně. 

V pátek dne 2.10.2015 se naší žáci zúčastnili silničního 
běhu , který organizovala ZŠ Velké Němčice ve spolupráci 
s partnerskými okolními školami. Akce se zúčastnilo 20 
žáků z naší školy. Získali jsme celkem 13 medailí. Medaile 
nám vybojovali žáci: Š. Jelínek,  M. Chalupná,  M. Chalup-
ný, L. Tomková, P. Rozkydal, K. Hanáková, V. Prokeš, A. 
Jeřábek, G. Svobodová, D. Strouhalová, P. Rujzlová, 
J.Slavík. 

V pátek 9.10.2015 naše škola pořádala 31. ročník  Bě-

Základní škola Nikolčice 
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hu  nikolčickými stráněmi. V hodnocení škol suverénně 
vyhrála naše škola.  V jednotlivcích  zvítězili: P. Rozkydal, 
R. Böhm, Strouhalová D. a O. Slavík. Druhá místa: K. Ha-
náková, L. Tomková, Jelínek Š. a Chalupný J.. Třetí místa: 
Prokeš V., Brázdová S. a Rujzlová P. 

V úterý 
13.10. se naši 
chlapci zúčast-
nili okresního 
přeboru škol ve 
stolním tenisu, 
který se konal v 
Břeclavi. Dne 
18.11.2015 se 
naší žáci zúčast-
nili v ZŠ Křepice  
šplhu „Křepická 
veverka". Vý-
borně se dařilo 
žákům  Nikole 
Pokorné, Marti-
novii  Klobáso-
vi, Christiánu Witpeerdovi, Monice Rozkydalové, Petru 
Rozkydalovi a Karolíně Zelinkové. 

Poznámky do kalendáře: 

 21.12.2015 - 22.12.2015 - ředitelské volno pro žáky 
ZŠ (rekonstrukce žákovských šaten)  

 23.12.2015 -  3. 1. 2015 -  vánoční prázdniny 

 4.1. - 9.1.2016 - LVK pro žáky 2. st. (České Petrovi-
ce)  

 4.1.2016 - 8.1.2016 - LVK pro žáky 1. st. (Němčičky)  

 28.1.2016 - ukončeno 1. pol. šk. roku 2015/2016 
(žáci obdrží výpis z vysvědčení )  

 29. 1.2016 - pololetní prázdniny pro žáky ZŠ 

 3.2. a 4.2.2016 - zápis do 1. třídy v ZŠ Nikolčice a 
v ZŠ Diváky  

V  pátek   18. prosince je poslední školní den v roce 
2015. Školní družina a mateřská škola budou mít běžný 

provoz. Vyučo-
vání  a provozy 
v mateřských 
školách, škol-
ních družinách 
a jídelnách po 
vánočních prá-
zdninách bude 
zahájeno v pon-
dělí  4. 1.2016. 

Vážení rodiče a  
občané,  na 
všechny naše 
akce vás prů-
běžně srdečně 
zvu  jménem 
všech žáků a 
pedagogů ško-

ly. Podrobnosti vždy naleznete  na webových stránkách 
školy, včetně fotogalerie školy a příspěvků žáků.  

Vánoční slovo ředitelky školy  

Co závěrem? Jen malé předvánoční přání všem - aby 
nový rok  2016 byl pro všechny rokem klidnějším, poho-
dovějším  a  úspěšným. Aby  se nám rok 2016  ve zdraví 
vydařil podle našich představ, podle našeho  očekávání.  

Všem lidem dobré vůle ještě jednou přeji krásné proži-
tí svátků vánočních a hodně spokojenosti, zdraví a štěstí 
v roce 2016.   

Mgr. Jitka Gebauerová , 
ředitelka ZŠ a MŠ Nikolčice  

Konec roku se kvapem blíží a my se naposledy v tomto 
roce ohlížíme, co se událo za posledního čtvrt roku v 
Klubíčku.  

Tak jak jsme psaly v minulém příspěvku ve zpravodaji, 
pořídily jsme do Klubíčka nový koberec a hračky. S výbě-
rem hraček nám radila paní ředitelka Jana Kelblová, pro-
tože jsme chtěly, aby hračky byly nejen hezké, ale i nauč-
né. Ohlasy maminek nás utvrdily, že poradit se nebylo 
marné. 

V Klubíčku se scházejí maminky dvakrát týdně v dopo-
ledních hodinách, tak se neostýchejte a přidejte se také. 
Navštěvováním Klubíčka si děti lépe zvyknou na kolektiv 
ve školce a maminky na mateřské si mohou popovídat, 
podělit se o své zkušenosti a poradit si . 

17. října proběhly v Křepicích Babské hody, po celý 
večer hrála kapela Vonička, hraje u nás každý rok a tak už 
ví co se křepickým  občanům líbí. Hody drželo  deset párů 
křepických ,,BAB" a ty si pro vás secvičily letos rockové 
půlnoční překvapení. Tombola byla pestrá, 
sál byl plný tak akorát a nálada jako na každé zábavě su-
per. Škoda, že ranní vzrůšo hody počernilo, ale to už je 
pryč a my doufáme, že taková hodová tečka byla napo-
sledy!!! 

13. listopadu navečer se děti a rodiče sešly u pošty 
odkud jsme vyrazily do ulic s rozsvícenými lampióny v 
ruce. Z obecního rozhlasu pro dobrou náladu vyhrávaly 
dětské písničky, počasí nám vyšlo, vítr nefoukal, zima ne-
byla a tak tentokrát šel lampiónový průvod po celé vesni-
ci . 

Mateřské centrum Klubíčko 
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Lampióny byly krásné! Zářily do tmy, tak jako oči dětí, 
které si je pyšně nesly. Stalo se i to, že jeden lampión sho-
řel, ale obešlo se to bez slziček a to je dobře. 
6. prosince jsme Vás přivítaly společně se Základní školou 
na Vánočním jarmarku. Čertovské básničky a písničky si 
připravila první a druhá třída, děti byly úžasní čertíci, 
andílci a samozřejmě nechyběl ani vážený svatý Mikuláš. 
Po vystoupení začal jarmark, kde bylo možno zakoupit 
různé drobnosti. Nechyběl ani vánoční punč, svařák a pro 
děti čaj. Toto teplé občerstvení se velmi hodilo, protože 
počasí bylo pošmourné a zima byla vlezlá.  

Děkujeme za Vaši účast na akcích, jsme rády, že nás 
tím podporujete. Děkujeme také všem kdo nám pomáhají 
-  obecnímu úřadu, mateřské školce, základní škole, orga-
nizacím a zkrátka vám všem. 

Končíme pozvánkou na Živý betlém, který bude 20. 
prosince v 17 hodin u vánočního stromu u obecního úřa-
du. Těšíme se na vás! Přejeme všem krásné, pohodové 
a požehnané vánoční svátky. Do nového roku kapičku 
štěstí, plný hrnek lásky a moře zdraví.  

KLUBÍČKO 

Podzimní část fotbalové soutěže nevyšla našim muž-
stvům zrovna nejlépe. Po vydařeném vstupu A mužstva 
do krajské soutěže se najednou situace otočila o sto osm-
desát stupňů. 

Následující série proher nás srazila ke dnu tabulky. Na 
domácím hřišti jsme nestačili na vedoucí tým soutěže 
Krumvíř. Hosté nenechali nic náhodě a od začátku se cho-
pili iniciativy. Na jejich první branku jsme dokázali odpo-
vědět a srovnat na 1:1. Ale těsně před koncem první půle 
nás zaskočili dvěma brankami, následujícími rychle po 
sobě a o osudu utkání bylo rozhodnuto. Prohrou 2:5 jsme 
propadli na žebříčku zase o nějakou tu příčku níže. Ve 
velké nad Veličkou se rozhodčí dlouho rozhodovali, zda 
povolí hrát na silně podmáčeném terénu. Nakonec pod-
lehli naléhání domácích a utkání, které místy připomínalo 
spíše vodní pólo než fotbal, se odehrálo. Ani tentokrát 
jsme neměli štěstí. V průběhu celého zápasu padla jediná 
branka a to do naší sítě. Dramaticky se vyvíjelo měření sil 
s Hovorany. Po poločase jsme již prohrávali 0:2 a nevypa-
dalo to s námi vůbec dobře. Do druhého poločasu jako by 
však nastoupilo úplně jiné družstvo, které dokázalo srov-
nat na 2:2. Trochu nám zatrnulo, když se hovoranským 
podařilo vstřelit další branku na 3:2. I tento rozdíl jsme 
dokázali srovnat na 3:3. V závěru domácího střetnutí nám 
jenom malý krůček chyběl k vítězství. To když se míč vy-
střelený naším útočníkem sklouzl od břevna do tyče a ven 
z brány. Smírně skončilo také střetnutí v Podivíně, kde 
jsme na jeho konci zachraňovali nerozhodný výsledek 1:1. 
Mnohem více jsme si slibovali od měření sil s Vace-

novicemi. Nejslabší družstvo soutěže, které doposud ani 
jednou nevyhrálo, nás však dokonale zaskočilo. Před 
vlastním publikem jsme mu nevstřelili ani čestný gól a 
podlehli 0:3. Na dlouho očekávané vítězství si naši fa-
noušci museli počkat až do příjezdu Tvrdonic. Toto střet-
nutí nám konečně přineslo plný bodový zisk za výhru 5:1. 
Bohužel to byla poslední vlaštovka v této sezóně. Stejným 
poměrem 1:5 jsme prohráli v Žarošicích. Nadějně se pro 
nás vyvíjelo utkání s Hroznovou Lhotou, na domácí půdě. 
V první půli nám přálo štěstí. Když soupeř nevyužil žád-
nou ze svých mnoha příležitostí, tak skóre otevřeli naši 
fotbalisté. Ve druhém poločase se však karta obrátila. 
Hosté začali proměňovat šance a těsné vedení se změnilo 
v další prohru, tentokrát 1:4. 

Ani B mužstvo nenahrálo ve zbývajících utkáních pod-
zimu mnoho bodů. V poslední minutě domácího utkání se 
Starovicemi naši borci zachraňovali remízu 1:1. A to jen 
díky proměněné penaltě. Dobře jsme začali v Bořeticích a 
ujali se vedení 1:0. Postupně jsme však kvůli zranění mu-
seli vystřídat brankáře a jednoho z útočníků. Gólmana 
nahradil hráč z pole a pro nedostatek hráčů nastoupil i 
trenér Roman Nečas. Po těchto vynucených střídáních 
jsme již na bořetické nestačili a podlehli 1:5. Následující 
dvě utkání se odehrávala na křepickém hřišti. V tom prv-
ním proti Divákům naše béčko dlouho bránilo těsný ná-
skok 1:0. Bohužel hostům se podařilo srovnat stav na 1:1 
a tímto poměrem také vzájemné měření sil skončilo. Úpl-
ně jiný průběh mělo derby s béčkem Velkých Němčic. Byli 
jsme němčickým vyrovnaným soupeřem. Ti však dokona-

TJ Sokol Křepice 
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le potrestali naše chyby a prohra 0:3 byla snad až příliš 
krutá. Poraženi 1:3 jsme odjížděli také ze hřiště vedoucí-
ho celku soutěže Němčiček.                      

Svá mistrovská utkání ukončili také naši nejmenší zá-
stupci, kterými jsou hráči starší přípravky. Jejich výsledky 
se nezapočítávají do tabulky, protože u malých fotbalistů 
je důležitější chuť hrát, než potřeba vítězit. Ti na křepic-
kém hřišti podlehli 3:6 svým vrstevníkům z Velkých Něm-
čic. V Hlohovci zvítězili 3:0 a doma s Kloboukami dokonce 
12:2. Těsně poraženi 2:3 odjížděli z Perné. Na křepickém 
hřišti si poradili se Starovicemi 6:3 a o jednu branku 6:7 
podlehli Krumvíři.  

Po podzimu je postavení mužstev následující:   

Po ukončení fotbalových klání uspořádala naše organi-
zace 21. listopadu „Kateřinskou zábavu“. Byli jsme však 
překvapeni nečekaně nízkou účastí.  První kulturní akcí 
v nadcházejícím roce, organizovanou TJ Sokol, bude 
„Maškarní ples“, který se uskuteční již 13. února 2016. O 
dobrou náladu se postará dechová hudba Vonička. Sr-
dečně zveme příznivce sportu i všechny občany. Přijďte 
se pobavit a současně podpořit sportovní dění v obci.                                       

Výbor TJ zve všechny své členy na Výroční členskou 
schůzi, která se bude konat ve spolkovém domě (bývalé 
kino) 17. ledna 2016 ve 14 hodin. 

Děkujeme všem členům i příznivcům za dosavadní prá-
ci a přejeme mnoho krásných sportovních zážitků 
v novém roce. Poděkování patří také našim sponzorům za 
příspěvky, které nám pomáhají udržet sportovní areál i 
úroveň fotbalu na patřičné úrovni. 

Za výbor TJ Ing. Jindřich Otřísal 

13.  A mužstvo         13     3     2      8     26 : 38      11 bodů      

8.  B mužstvo          9      1     5      3     14 : 17        8 bodů 

Sbor dobrovolných hasičů 

Od posledního příspěvku ve zpravodaji, ve kterém 
jsme hodnotili tradiční hasičský ples a vepřové hody, se 
udála spousta dalších událostí, se kterými Vás chceme 
seznámit. 

Další naši akcí byl sběr starého železa a autobaterií, 
který se konal v dubnu. Všem, kdo nám přispěl, děkuje-
me. V měsíci květnu nám připadly dvě akce. Hned začát-
kem května jsme oslavili patrona hasičů svatého Floriána 
svatou mší v kostele a poté bylo připraveno posezení 
s pohoštěním ve spolkovém domě. U této příležitosti bylo 
uděleno některým našim členům vyznamenání. Další 
květnovou akcí bylo uspořádat okrskovou soutěž 
v požárním sportu. Soutěž je postupová a vítěz postupuje 
do okresního kola. Soutěž se u nás konala po osmi letech 
a přihlásilo se sedm mužstev mužů a dvě žen. Do okresní-
ho kola postoupili muži z Horních Bojanovic a ženy ze Sta-
rovic. Okres Břeclav má pět okrsků, ale funguje pouze náš 
hustopečský a mikulovský. Do hustopečského patří sedm 
obcí: Horní Bojanovice, Křepice, Pouzdřany, Starovice, 
Starovičky, Strachotín a Popice. Také jsme se zúčastnili 
výročí vzniku dobrovolných hasičů v Drnholci, kde se naše 
mužské i ženské mužstva zúčastnili i soutěže v požárním 
sportu.  

V červnu jsme se podíleli na uskutečnění Dne dětí po-
řádané mateřským centrem Klubíčko. Připadlo nám sta-
noviště v podhajčí  a tam  jsme měli disciplínu s hasičskou 
tématikou a obsluhovali trampolínu. Koncem června se 
konala další soutěž a to IV. ročník Netradiční hasičské 
olympiády. Zúčastnila se spousta mužstev. Mile nás pře-
kvapila účast našich hasičským přátel z Křepic u Znojma, 
kteří byli příjemně překvapeni, že se dá závodit i zábav-
nou formou. Díky sponzorům bylo při předávání pohárů i 
spousta věcných i tekutých darů.  

V červenci nás pozvali funkcionáři TJ Sokol Křepice, 
abychom jim pomohli s náborem žáčků a protože víme, 
jak těžké je motivovat děti, tak jsme rádi vypomohli.  

Během roku jsme museli řešit i věci, jako je změna 
občanského zákoníku, který se nás výrazně dotkl a i díky 
obecnímu úřadu, který nám dovolil vybudovat sídlo sboru 
v budově občanské vybavenosti, tak i okresnímu sdruže-
ní, který nám pomohl v podání správných formulářů, se 
podařilo tyto změny zdárně vyřídit.  

Také jsme se pustili do rekonstrukce hasičské zbrojni-
ce. Na řadě bylo vybudování nové kuchyňky se sprcho-
vým koutem a nad schodištěm vznikl nově prostor pro 
sklad. Všechny prostory jsme také vymalovali. V červenci 
bylo vše hotové a tak jsme uspořádali malé posezení pro 
všechny, kdo se podílel na zvelebení našeho zázemí a ta-
ké přišli naši dříve narození členi, aby zhodnotili, jestli se 
nám to povedlo.  

Během letních měsíců jsme se snažili pomoci 
s tropickým vedrem a tak jsme zalévali hřiště a park, vozili 
vodu na hřbitov a k napáječkám pro zvířata.  

A protože máme zodpovědné spoluobčany, tak naše 
jednotka vyjížděla pouze k jedné události. Aby se jednot-
ka udržela v akceschopnosti, tak si připravila několik tak-
tických cvičení. Také bylo potřeba pravidelně kontrolovat 
stav čerpadel, centrál, motorové pily a automobilu. To se 
dělalo v rámci kondičních jízd, které mají předepsané naši 
řidiči. Také jsme se zúčastnili spousty školení, jak od 
hasičského záchranného sboru taky od okresního sdruže-
ní hasičů a v neposlední řadě i od vodní záchranné služby. 

V listopadu proběhla každoroční inventura, která pro-
běhla bez závad. Poslední akcí, která nás čeká je sbírka 
hraček pro Fakultní dětskou nemocnici a jejich předání. 
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Výbor sboru dobrovolných hasičů děkuje všem svým 
členům za celoroční pomoc při pořádání akcí a přeje 
všem občanům Křepic šťastné a radostné vánoce a ať No-

vý rok je ještě o něco lepší než ten končící přeje výbor 
SDH Křepice. 

Výbor SDH Křepice 

Oddíl stolního tenisu 

Novou sezónu 2015-2016 zahájili stolní tenisté začát-
kem října. Do soutěží  se zařadila tři naše družstva.            
A družstvo zahájilo svoji třetí sezónu v krajské soutěži II. 
třídy poněkud hůř než v předešlých sezónách. Důvodem 
bylo zranění ruky druhého nejlepšího hráče Pokorného, 
jenž chyběl šest kol. Nehraje ani Marada. Do sestavy Áčka 
se podle konečného žebříčku RSST Břeclav z minulé sezó-
ny  zařadili: 16. Vítek Vladimír, 24. Pokorný Radek, 31. 
Maška Roman, 34. Marada Tomáš a další hráči B a C druž-
stva. Za chybějící hráče zaskakovali Sedláček a Zástěra, 
který hraje ve výborné formě. Družstvo zatím uhrálo tři 
remízy a první vítězství získalo až v devátém kole už 
s Pokorným, kdy porazilo venku Ivančice 10:5. 
V posledních kolech první poloviny hrají hráči doma 
s družstvy ze spodní poloviny tabulky s Jevišovkou a Re-
bešovicemi. Zatím je družstvo na 10. místě. Nejlepšími 
hráči jsou Vítek (21 vítězství a 12 porážek) a Zástěra (17 
vítězství a 14 porážek). 

B družstvo hraje v sestavě Zástěra Libor (36.), Sedláček 
Aleš (46.), Maška Květoslav (51-60) a Papež Radek (81-90) 
a další hráči C družstva. Družstvo se už několikátou sezó-

nu pohybuje ve spodní polovině tabulky a podle vyrovna-
nosti OP I. tomu v letošní sezóně nebude jinak. Před po-
sledním kolem první poloviny soutěže, které hraje ve Vel-
kých Němčicích, je na devátém místě se dvěma výhrami, 
dvěma remízami a šesti porážkami. Nejlepším hráčem 
Béčka je Zástěra s 21 výhrami a 6 porážkami. 

C družstvo hraje v sestavě Novotný Pavel, Kolář Petr, 
Rubeš Jakub, Papež Jan, Strouhal Jiří, Strouhal Václav, 
Lang Jiří, Kotačka Michal a Gojdič Bronislav. Družstvo si 
v OP III. nevede špatně. Před závěrečným zápasem první 
poloviny, které hraje v Šitbořicích, je na 8. místě se třemi 
výhrami, dvěma remízami a pěti porážkami. V družstvu 
dostávají hodně příležitostí mladí hráči Lang, Strouhal, 
Kotačka, Gojdič doplněni střídavě těmi staršími. Nejlepší-
mi hráči jsou ze starších Papež Jan, Strouhal Jiří a z těch 
mladých Jirka Lang, který už začíná sbírat body. 
V posledním utkání v Pouzdřanech rozhodl v závěrečném 
utkání o našem vítězství 10:8. 

Za oddíl stolního tenisu 
Jan Papež 

Zahrádkáři Křepice 

Vážení přátelé - spoluobčané.  Blíží se konec letošního 
roku a všichni lidé i organizace bilancují, co se podařilo 
splnit a co ne.  

Dovolte mi, abych se s vámi podělil o to, jak se křepičtí 
zahrádkáři podílejí na kulturně-společenských akcích 
v průběhu roku v naší obci. 

Dlouholetou tradicí se stala soutěžní výstava vín začát-
kem února. Je to jedna z prvních výstav v našem regionu. 
Vzorky vín nám zasílají vinaři z 25-30 sousedních obcí a 
sejde se nám asi 600 vzorků včetně vzorků z Křepic. A 
spokojenost hlavně přespolních milovníků dobrého vína 
je dobrou vizitkou organizátorů této akce. 

V dubnu jsme navštívili Floru Olomouc. Myslím, že 
jednodenní zájezd členů ČZS, ale i ostatních občanů do 
zahradnického centra v Olomouci je příjemných zpestře-
ním běžného života v naší obci. 

45. výročí založení zahrádkářské organizace u nás 
v Křepicích jsme si připomněli jednu srpnovou sobotu na 
parketu před OÚ týden před našimi hody. Restaurace Na 
Růžku nám připravila občerstvení, naši i přespolní vinaři 
nám podali vynikající vzorky vín a k dobré náladě nám 
přišla zahrát naše oblíbená cimbálová muzika LONGA 

z Hlohovce. Večer plný písniček a dobré pohody se podle 
mého názoru vydařil. 

Výstavu ovoce a zeleniny plánovanou na září jsme po 
dohodě v organizaci zrušili. Nepříznivý rok, špatná kvalita 
ovoce i zeleniny by určitě nepřispěla ke zdárnému průbě-
hu výstavy. 

V měsíci listopadu jsme uskutečnili už 18. setkání na-
šich občanů na společenském večeru „Vítání mladých 
vín“ v kulturním sále. Naše členky nám připravily pěkné 
obložené talíře, místní vinaři přinesli vzorky vína, a když 
spustila cimbálová muzika LONGA, bylo o krásný večer 
plný písniček postaráno. Hodnocení nechám na těch, kte-
ří přišli. 

Na úterý 29.12. Připravujeme Besedu o víně při víně. 
Zde si společně ohodnotíme přinesené vzorky vín, vinař 
nás seznámí s lokalitou, ve které révu pěstujeme, popří-
padě s celkovým procesem zpracování hroznů až do finál-
ního produktu. Domnívám se, že je to poučná beseda 
hlavně pro mladší nebo začínající vinaře. 

Touto cestou bych chtěl poděkovat panu Ing. Laichma-
novi za dlouholeté pečlivé vedení naší zahrádkářské kro-
niky a paní Dobrovolné, která po něm převzala tuto zá-
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služnou práci. Možná, že za nějaký čas, to bude jediný 
důkaz toho, že jsme vůbec existovali a že jsme se něja-
kým způsobem podíleli na veřejném životě naší obce. 

Zároveň děkuji vedení naší obce, které nás v naší čin-
nosti podporuje, děkuji všem vinařům, členům ČZS, ale 
také nečlenům, kteří bezplatně poskytují vzorky vína na 
domácí i přespolní soutěže a hájí tak dobré jméno naší 
obce. Myslím si, že u nás máme kvalitní a zkušené vinaře, 
kteří jsou schopni konkurovat těm přespolním. 

Ještě bych chtěl poděkovat paní Rubešové, která se 
stará o naši nástěnku. Prostřednictvím časopisu Zahrád-
kář a vývěsky poskytuje našim občanům aktuální měsíční 

informace o sázení, pěstování i ošetřování ovoce a zeleni-
ny na svých zahrádkách. Touto formou chceme i nadále 
rozšiřovat znalosti a dovednosti všem zahrádkářům 
v oblasti pěstování zeleniny, ovocných a okrasných rost-
lin. 

Přál bych si, aby se sousedské vztahy v našich zahrád-
kových osadách zlepšovaly a aby se přestaly ztrácet na-
šim osadníkům výpěstky, které tam pěstují. 

Za všechny zahrádkáře přeji všem pevné zdraví, štěstí, 
hodně osobních i pracovních úspěchů nejen v roce 2016, 
ale i v dalším období našeho života. 

za ČZS Vintrlík Antonín 

Rok 2015 v Kynologickém klubu Křepice 

V letošním roce se v KK podařilo zorganizovat mnoho 
různorodých akcí a každý příznivec kynologie si tak přišel 
na své. Důležitou součástí činnosti kynologů je pořádání 
zkoušek, které proběhly letos dokonce 4x, dle národního i 
mezinárodního zkušebního řádu pro všestrannou kynolo-
gii. Zkoušek se účastnili nejen členové klubu, ale také ky-
nologové z širokého okolí, což svědčí o vzrůstající oblibě 
našeho KK. Také nezůstalo jen u 
tradičních služebních plemen jako 
je německý ovčák, ale úspěšně 
skládali zkoušky i psi loveckých a 
společenských plemen i kříženci, 
což znamená, že moderní kynologie 
je opravdu pro každého. 

Po celý rok také pokračovaly 
kurzy poslušnosti pro majitele psů 
pod vedením Jany Zavadilové. Ně-
kteří klienti se spokojí se zvládnu-
tím základní poslušnosti, mnozí 
však navštěvují kurzy dlouhodobě a 
rádi se zdokonalují v komunikaci se 
svým psím parťákem. Podrobnější 
informace lze najít na stránkách 
www.vycvik-krepice.cz.   

Díky KK také na území obce Kře-
pice proběhly dne 1.5. stopy pro 
mezinárodní zkoušky záchranných 
psů, které pořádala pod záštitou 
Internationale Rettungshunde Organisation Kynologická 
záchranná jednotka ČR, s kterou KK dlouhodobě spolu-
pracuje. 

Další významnou akcí byl 1. ročník Křepického voříška, 
na který se sjeli účastníci ze všech koutů republiky i ze 
Slovenska. Velký dík za organizaci této akce patří Mirosla-
vě Vráblíkové. 

Od října také probíhá na KK každý pátek nácvik obran 
se zkušeným figurantem Martinem Skřenkem. Obrany se 

svým psem jezdí trénovat nejen členové KK, ale i psovodi 
s širokého okolí. 

V rámci brigád, které letos proběhly na KK, se podařilo 
vyměnit stará dřevěná okna za plastová u jedné ze dvou 
buněk, zcela opravit žebříkovou překážku, vybudovat 
osvětlení cvičiště, připravit dřevo na zimní topení a 
spousta jiné práce. 

V těchto dnech se také pracuje na 
nových webových stránkách klubu 
www.kkkrepice.cz, které by měly 
začít fungovat od nového roku. Na 
těchto stránkách budeme informo-
vat naše příznivce o celoroční čin-
nosti klubu, o plánovaných akcích, 
o tom, jak se stát členem našeho 
klubu, dále se dozvíte o historii klu-
bu, včetně úspěchů našich členů. 

Činnost KK byla i v letošním roce 
podporována obcí, díky které se 
daří rozšiřovat množství pořáda-
ných akcí a zvelebovat prostředí 
cvičiště. 

Členové KK v těchto předvánočních 
dnech už připravují bohatý pro-
gram na příští rok. V novém roce 
plánujeme uskutečnit zkoušky dle 
mezinárodního i národního zkušeb-
ního řádu, pokračovat ve spoluprá-

ci s kynology záchranáři, uspořádat další ročník Křepické-
ho voříška. Také nás čekají brigády, v rámci kterých bude-
me pokračovat v budování a udržování cvičiště (oprava 
kotců, překážek, hlavní brány včetně nátěru, výměna li-
nolea v obou buňkách, oprava stropu). Větší investicí bu-
de pořízení nových zástěn.  

Nezbývá než doufat, že nový rok bude minimálně stej-
ně tak úspěšný, jako ten letošní.  

člen výboru KK Křepice  
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Z kroniky Ferdinanda Böhma 17 

Pastouška 

Ta stála na svém místě již odedávna, soudě podle to-
ho, že v roce 1780, kdy se budovy v obci číslovaly, dostala 
popisné číslo 9. Býval v ní obecní pastýř a ve druhé menší 
části býval útulek obecních chudých, pro které byla vy-
hrazena jedna jediná místnost. V té se muselo časem 
směstnat i několik rodin a třeba i dost početných. Bylo to 
až k pláči, když obec jich tam někdy namačkala tolik, že se 
tam nemohli ani směstnat. Většinou tam bývali staří lidé, 
kteří neměli žádnou rodinu a žádný majetek. Živili se al-
mužnou. Měli dovoleno chodit každou sobotu po dědině 
po almužně a to jen po půlláníkách a chalupníkách. 

Když přišly velké svátky jako Vánoce, Velikonoce, Sva-
tý duch a velké a malé hody, tak měli dovoleno chodit po 
celé osadě dům vedle domu. Chodili po dvou, měli na 
zádech putnu a u dveří se modlili. Začali vždy takto: 
„Pochválen buď Ježíš Kristus, pěkně vás prosím o svatou 
almužnu, pomodlím se za vás, za vaše rodiče, za dušičky 
v očistci“. Pak následoval otčenáš. Po modlitbě jim hos-
podyně dala lopatku mouky do putny, kterou měli pro-
sebníci na zádech a dala jim ještě nějaký koláč nebo něja-
ký peníz. Někteří jim dávali jenom peníze a to většinou 
domkaři a chudobní. Byl to většinou krejcar nebo dva. Za 
to však museli almužníci sedávat v kostele u dveří vzadu 
pod kropenkou a vítat lidi, když šli do kostela na slovo 
Boží (Vítám vás na slovo Boží), a když šli zase z kostela, 
tak je vítali od slova Božího (Vítám vás od slova Božího). 

Sociální zařízení  bylo tenkrát ve psí. Almužníci chodí-
vali pro almužny ještě začátkem staré republiky, ale když 
zemřeli staří prosebníci  tak kolem roku 1925, 
s almužnami se skončilo. 

Pastýře si volívalo zastupitelstvo nebo před tím obecní 
hromada hospodářů a to vždy na jeden rok. Obyčejně se 
tak dělo na schůzi dne 31. prosince na Silvestra. 
Z několika přihlášených žadatelů z domácích i cizích lidí si 
hospodáři zvolili opatrovníka svého dobytka. Vybírali opa-
trně, protože šlo o jejich majetek. Povinnosti pastýře byly 
všem známé. Ten měl službu od 1. ledna do 31. prosince. 
Po přijetí musel ještě chudák pastucha svým službodár-
cům obyčejně zaplatit „příjemnou“, obyčejně to bývala 
čtvrtka piva. 

Pastýř se nastěhoval do pastoušky, kde měl prostor-
nou síň, jednu  obývací místnost  a komoru. Na dvorku 
byly potřebné chlívky na kance a kozly. Býkovna byla až 
dole na konci Řídkova na čísle 197. 

Na Kopcích dostal pastucha od obce tálek, míru nebo 
dvě výsevky. Musel si vydržovat plemenného kance, pří-
padně dva a plemenného kozla, ale většinou dva. Opatro-
val a krmil obecní býky a třebaže neměl žádné odborné 
vědomosti zvěrolékařské, léčil hospodářům jejich nemoc-
ný dobytek. Pastýři bývali v zaměstnání po svých otcích, 
většinou byli ve svém oboru znalí. 

Z kroniky vybrala kronikářka  
Jaroslava Dobrovolná  

Činnost obecní rady ve 4. čtvrtletí 2015 

19. schůze rady obce ze dne 23.9.2015 

Rada schválila žádost p. Lenky Eliášové, Křepice č.p. 85 
na pronájem kulturního sálu na den 31.12.2015, rada 
schválila žádost TJ Sokol Křepice na pronájem kulturního 
sálu na den 21.11.2015 na pořádání Kateřinské zábavy, 
rada schválila žádost TJ Sokol Křepice na pronájem kultur-
ního sálu na den 13.2.2016 na pořádání Maškarního plesu 
a na příspěvek na hudbu, rada schválila záměr na pacht 
části pozemku 1540/17, 1540/21 a 1540/3 o výměře 2600 
m2 pro Antonína Wiese, Křepice č.p. 356, rada projednala 
a souhlasí s podpisem smlouvy o smlouvě budoucí o zří-
zení služebnosti mezi obcí Křepice a společností Vega-
com. 
20. schůze rady obce ze dne 14.10.2015 

Rada vzala na vědomí „Upozornění vlastníkům či uži-
vatelům nemovitostí na ořez dřevin ohrožujících bezpeč-
ný provoz zařízení distribuční soustavy“, které vydala fir-
ma E-ON s.r.o. Hodonín, rada schválila žádost p. Michala 
Vahaly, Křepice 432 na přidělení štěrku pod zámkovou 
dlažbu na vjezd a na chodník, rada schválila záměr na 

prodloužení nájemní smlouvy nebytových prostor Zdra-
votního střediska Křepice pro:  MUDr. Dušan Medek, 
s.r.o., rada schválila zakoupení nového školního serveru, 
rada schválila rozpočtové opatření č. 7, rada schválila roz-
počtový výhled Obce Křepice na roky 2016 - 2018, rada 
schválila Plán inventur na rok 2015 a zřídila inventarizační 
komise. 
21. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ze 
dne 29.10.2015 

Rada schválila žádost Základní školy Křepice o schvále-
ní finančního daru pro ZŠ, rada se seznámila s dopisem 
Diakonie Českobratrské církve evangelické o zahájení pro-
vozu chráněného bydlení v Nosislavi, rada schválila pacht 
části pozemku 1540/17, 1540/21 a 1540/3 o výměře 2600 
m2 pro Antonína Wiese, Křepice č.p. 356 za účelem obno-
vy ovocného sadu.  
22. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ze 
dne 18.11.2015 

Rada schválila žádost Sboru dobrovolných hasičů Kře-
pice na zapůjčení kulturního sálu na dny 15.1.2016 až 
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17.1.2016 na pořádání Hasičského plesu a na příspěvek 
na hudbu, rada schválila žádost Ing. Pavla Rouzka, Křepi-
ce 374 na vybudování vjezdu do garáže dle nákresu, rada 
schválila žádost o dotaci ve výši 20 000 Kč pro ZO chova-
telů poštovních holubů na činnost organizace v roce 
2016, rada schválila žádost o dotaci ve výši 20 000 Kč pro 
Myslivecké sdružení Křepice na činnost  sdružení v roce 
2016, rada schválila žádost o dotaci ve výši 5 000 Kč pro 
Místní rybářské sdružení na činnost  sdružení v roce 
2016, rada schválila žádost o dotaci ve výši 10 000 Kč pro 
Český svaz včelařů - ZO  V. Němčice na činnost svazu v 
roce 2016, rada schválila žádost na prodloužení nájemní 
smlouvy nebytových prostor Zdravotního střediska Křepi-
ce 336 pro: MUDr. Dušan Medek, s.r.o., rada schválila 
vyřazení starých a poškozených knih z fondu MLK dle se-
znamu. 
23. schůze rady obce ze dne 18.11.2015 

Rada schválila vytvoření projektu a podání žádosti o 

dotaci na opravu komunikace Dolní Záhumí a Podhájčí.  

24. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ze 
dne 10.12.2015 

Rada schválila žádost o zapůjčení kulturního sálu na 
den 25.12.2015 pro oddíl stolního tenisu a zároveň 
schválila příspěvek na ceny pro tento  turnaj,  rada schvá-
lila žádost  o zapůjčení  kulturního sálu na dny 27.12.2015 
až 29.12.2015 na pořádání tradičních turnajů ve volejba-
le, badmintonu a nohejbalu a zároveň schválila příspěvek 
na ceny pro tyto turnaje, rada schválila žádost o dotaci       
ve výši 20 000 Kč pro ZO Českého zahrádkářského svazu 
na činnost organizace v roce 2016, rada schválila rozpoč-
tové opatření č. 8, rada schválila odpisový plán pro ZŠ a 
MŠ, rada a zastupitelé se seznámili s návrhem rozpočtu 
obce na rok 2016. 

Mgr. Jiří Nečas,  

místostarosta 

Z naší knihovny 

Podzim v knihovně byl  ve znamení akcí. 

Poprvé jsme uspořádali Podzimní floristickou dílnu s 
naším nejlepším floristou Jaromírem Kokešem. Zájem o ni 
byl tak velký (27 zájemkyň), že nám málem nestačil  Spol-
kový dům. Vánoční dílnu někteří zájemci „zaspali“, poně-
vadž se uskutečnila již poslední středu v listopadu, aby-

chom své příbytky mohli ozdobit před nastávajícím ad-
ventem. Ve Spolkovém domě máme na  tvořivé dílničky 
výborné prostředí a vynikající podmínky, za které  vedení 
obce děkujeme.  

Naše druhé „poprvé“ mělo název Strašidelné čtení a 
nemělo nic společného s Halloweenem. Účast 21 dětí nás 
mile překvapila a věříme, že naším programem i my je. 
Čekaly na ně nejen ukázky textů z knih na dané téma, ale 
spousta zábavy a tvoření. Děti se domů rozcházely za do-
provodu rodičů, kterým děkujeme, že si je v noci vyzvedli. 
Téma jsme připravily  společně s Markétou Papežovou, 

která v knihovně obětavě pomáhá a posloužilo nám i na 
besedy pro děti z MŠ, které rovněž neodcházely bez svých 
strašidýlek. A kdo na ně věří, může je s námi objevovat i 
za rok. 

ČTĚTE 
UŠIMA, je 
naše třetí 
„poprvé“. I 
my jsme se 
přidali ke 
knihonám, 
které půj-
čují audio-
knihy. Za-
čínáme a 
počkáme 
jaký bude 
zájem. 

Vánoč-
ní půjčová-
ní  je naše 
letošní 
poslední 
poprvé. 
21.12. půj-
čujeme v letošním roce naposledy a doufáme, že sváteč-
ně. Srdečně Vás zveme, přijďte pobejt, zavzpomínat a 
vyzkoušet staré zvyky vybrat si počteníčko na dlouhé zim-
ní večery a možná Vás čeká i překvapení. 

Pohodové Vánoce, klidný Nový rok a 4.1. Vás rádi při-
vítáme.  

knihovnice 
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Chráněné bydlení Nosislav se připravuje na zahájení 
provozu. V lednu 2016 se do něj začnou stěhovat jeho 
první obyvatelé. Jedná se o osoby se zdravotním postiže-
ním (chronickým, tělesným) nad 40 let, kteří potřebují 
pomoc a podporu při zvládání každodenních činností. 
Chráněné bydlení má kapacitu 10 obyvatel a představuje 
tak alternativu k poskytování pobytové sociální služby 
ve velkokapacitním zařízením. 

Asistenti budou v chráněném bydlení přítomni non-
stop. Obyvatelům chráněného bydlení budou poskytovat 

takovou podporu, jaká bude z hlediska jejich postižení 
potřeba. Budou při tom podporovat obyvatele v jejich 
seberealizaci a individuálním způsobu života.  

Obyvatelé chráněného bydlení budou mít zajištěnu 
podporu a pomoc s péčí o domácnost a svou osobu a 
současně budou zůstávat i nadále součástí svého přiroze-

ného prostředí, součástí míst kde žijí svůj život, v dosahu 
svých příbuzných a přátel. V chráněném bydlení si 
s dopomocí asistentů vybudují své „doma“. Svůj byt si 
zařídí podle svých představ, kdykoliv budou moci přijímat 
návštěvy. Obyvatelé domu vytvoří společenství, společné 
prostory chráněného bydlení budou sloužit k pořádání 
besed, slavností a vystoupení, na které chceme zvát 
všechny občany Nosislavy. 

Zájemci o Chráněné bydlení mohou kontaktovat jeho 
vedoucí Mgr. Lenku Krutinovou na tel. č. 737 218 420 ne-
bo na mail nosislav@diakonie.cz. Žádost o službu a další 
informace jsou dostupné na webových stránkách  
http://nosislav.diakonie.cz/.  

Chráněné bydlení Nosislav bylo vybudováno brněn-
ským střediskem Diakonie ČCE za vydatné podpory nosi-
slavského evangelického sboru z prostředků Evropské 
unie a také díky mnoha dárcům. 

Na závěr bychom měli prosbu. Do chráněného bydlení 
budeme potřebovat ještě plno věcí. Možná takové věci 
máte doma, možná Vám někde překáží a možná byste je 
do chráněného bydlení chtěli darovat. Potřebovali by-
chom: kuchyňské pomůcky a nádobí, včetně potřeb na 
pečení (talíře, hrnky, příbory, kastroly, mísy, plechy…); 
odpadkové koše, igelitové ubrusy, prostírání, květináče, 
obaly na květináče, hodiny, utěrky, ručníky, žínky potřeby 
na úklid (smetáky, lopatky…), menší zahrádkářské potře-
by. Prosíme pouze o věci, které jsou v dobrém stavu, kte-
ré mohou ještě dlouho sloužit. Věci, které bychom nevyu-
žili, buď odmítneme, nebo je využijeme jinde v Diakonii či 
je předáme jiné neziskové organizaci, která je využije.  

Chráněné bydlení Nosislav  
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Zveme Vás na připravované akce 

2. 1. Novoroční koncert kapely Hornobojani. Začátek v 17:00 hodin v kulturním sále 

16. 1. Hasičský ples 

31. 1. Bodování vín - ČZS 

  6. 2. Výstava vín - ČZS 

13. 2. Maškarní ples - pořádá TJ Sokol 

20. 2. Karneval - pořádá MŠ a ZŠ 

Důležité informace  

Velitel SDH Křepice: Libor Neuberg, tel.: 732 958 921, mail: najba74@seznam.cz 

Starosta obce Křepice: František Hlaváček, tel .: 724 487 319, mail: starosta@krepice.cz 
 

KDY A K ČEMU NÁS VOLAT? 

VOLAT NÁS MŮŽETE KDYKOLI!!!  
 

 HAŠENÍ POŽÁRŮ  

 ZÁCHRANA OSOB (VYHLEDÁVÁNÍ A POSKYTNUTÍ PRVNÍ POMOCI … ) 

 ZÁCHRANA ZVÍŘAT 

 ZÁCHRANA MAJETKU 

 TECHNICKÁ POMOC 

 OTEVÍRÁNÍ UZAVŘENÝCH PROSTOR 

 LIKVIDACE EKOLOGICKÝCH HAVÁRIÍ, SBĚR ROPNÝCH LÁTEK 

 ODSTRAŇOVÁNÍ NÁSLEDKŮ DOPRAVNÍCH NEHOD 

 ODSTRAŇOVÁNÍ NEBEZPEČNÝCH STAVŮ (PADLÉ STROMY, RAMPOUCHY … ) 

 ČERPÁNÍ, PŘEČERPÁVÁNÍ VODY, DOVOZ VODY 

 ASISTENCE PŘI NAHLÁŠENÉM PÁLENÍ  

 PORADENSKÁ ČINNOST 

Sbor dobrovolných hasičů Křepice 

 Tříkrálová sbírka bude v naší obci probíhat v sobotu 9. ledna 2016 od 9,00 hodin. 

 Nově lze zasílat informace, které chcete zveřejnit na webových stránkách obce na adresu:  

webovky@krepice.cz. 

Oznámení 
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Obrazová kronika 

Setkání seniorů 

Babské hody 

Setkání seniorů 

Babské hody 

Babské hody 

Setkání seniorů 

file:///C:/Pracovní/Zpravodaj%201-2003/obec@krepice.cz


 

 

Křepický zpravodaj | číslo 4-2015 

Advent v Křepicích 


